
JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült a Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testületének 2010. október 14-én de. 9 
órakor megtartott – rendkívüli – üléséről. 
 
Jelen voltak: Képviselők a jelenléti ív szerint 
  Vincze András címzetes főjegyző  Dr. Pataki Anita aljegyző 
  Baloghné Kiss Judit közgazd.ir.vez.  Dr. Horváth Edit hatósági ir.vez. 
  Nagy Imre műszaki ir.vez.   Kovács Tamás hat.ir.vez.h. 
  Csősz Andrásné közgazd.csv.  Deme Nagyné Olajos Andrea pály.ref. 
  Karapné Gábor Zsuzsanna  pály.ref.  Kádár Lajos Városgondnokság vez. 
  Fekete Istvánné Vg. pü.vez.   Brutóczki Csaba kistérségi koordinátor 

Komor Sándor Közterv Kft. képviselője 
  Kissné Bereczki Judit jkv.vez. 
  Lakosság részéről 10 fő 
 
Csáfordi Dénes köszöntötte a megjelenteket, az ülést megnyitotta. A jelenléti ív alapján 
megállapította, hogy jelen van minden képviselő, az ülés határozatképes. (11 szavazó) 
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek Asztalos Pétert kérte fel, mellyel a képviselő-testület 10 igen szavazat 
és 1 tartózkodás mellett – határozathozatal nélkül – egyetértett. Ismertette a meghívóban szereplő 
napirendet, melyet  az alábbiakkal javasolt kiegészíteni:  
- Városgondnokság alapító okiratának módosítása 
- Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat infrastrukturális fejlesztésével kapcsolatos 
 előterjesztés megtárgyalása 
- „Iránytű” – Komplex integrációs programhoz való csatlakozás megtárgyalása a 

mélyszegénységben élők felzárkóztatásáért 
- Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testületének 226/2010.(IX.29.)HÖ. sz. 

határozathoz (óvodapályázat tervkészítés) fedezetbiztosítás 
- Tájékoztatás játszótér építéshez területbiztosításra érkezett megkeresésről 
 
Vincze András javasolta, hogy a 3. és 4. pontot cseréljék fel, mert így a megválasztott bizottsági 
tagok névsorát illetve a tanácsnoki teendők ellátására megválasztott személy nevét és feladatkörét 
is be tudják építeni az SZMSZ-be, tehát emiatt a későbbiekben nem kell újra a testület elé hozni. 
 
Rostás Zsigmond kérte, a jövőben mellőzzék azt a gyakorlatot, hogy ülés előtt még számos 
előterjesztést osztanak ki, amikben döntést várnak a képviselőktől, de igazából nincs elég idejük az 
áttanulmányozásra. 
 
Csáfordi Dénes a kiküldött napirenden túl felmerült dolgokat azzal magyarázta, hogy az előző 
képviselő-testület részéről nagyon sok folyamatban lévő vagy éppen csak elindított ügy maradt 
rájuk, amelyekről ha nem is hoznak most döntést, de mindenképpen beszélniük kell a tisztánlátás 
érdekében. Ha egy-egy témában úgy érzik, hogy nem áll a képviselő-testület részére elegendő 
információ, abban nem hoznak döntést. Reményei szerint a későbbiekben tervezettebben történik 
majd az előkészítés.  
Mivel egyéb észrevétel nem volt, szavazásra bocsátotta a meghívóban foglalt napirend 
kiegészítésére vonatkozó javaslatot illetve a Vincze András által javasolt módosítást, hogy a 3. és 
4. napirendi pontot cseréljék fel, melyet a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott. 
Szavazásra bocsátotta a napirendet összességében, a fenti módosításokkal együtt, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett – határozathozatal nélkül – elfogadott az alábbiak 
szerint: 
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1.) Hajdúhadház Városi Önkormányzat költségvetéséről szóló 4/2010.(II.19.) rendelet módosítása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Baloghné Kiss Judit közgazd.irodavez. 
 

2.) Dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény tetőtér beépítése c. 
projekt kivitelezésére vonatkozó vállalkozói szerződés módosítása 

 Előadó:  Csáfordi Dénes polgármester, Karapné Gábor Zsuzsanna pályázati ref. 
 

3.) Hajdúhadház Városi Önkormányzat állandó bizottságai elnökének és tagjainak megválasztása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 

4.) Szervezeti- és Működési Szabályzatról szóló 9/2007.(IV.27.) rendelet módosítása 
 Előadó: Vincze András címzetes főjegyző 
 

5.) A helyi önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról és költségtérítéséről szóló 28/2006.(XI.02.) 
rendelet módosítása 

 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 

6.) Béres László részére - polgármesteri tisztségének és foglalkoztatási jogviszonyának 
megszűnése miatt -  végkielégítés összegének megállapítása 

 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 

7.) Polgármester munkájának segítésére önkormányzati tanácsadói (titkár) státusz betöltéséhez 
álláshely biztosítása 

 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 
8.) Városgondnokság alapító okiratának módosítása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Baloghné Kiss Judit közg.ir.v. 
 
9.) Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat infrastrukturális fejlesztésével kapcsolatos  
 előterjesztés megtárgyalása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 
10.)„Iránytű” – Komplex integrációs programhoz való csatlakozás megtárgyalása a 

mélyszegénységben élők felzárkóztatásáért 
 Előadó: Vincze András címzetes főjegyző, Kovács Tamás hat.ir.vez.h. 
 
11.)Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testületének 226/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat  
 (óvodapályázat tervkészítés) fedezetbiztosítás 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 
12.)Tájékoztatás játszótér építéshez területbiztosításra vonatkozó megkeresésről 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 
 
 

1.) Hajdúhadház Városi Önkormányzat költségvetéséről szóló 
4/2010.(II.19.) rendelet módosítása 

 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Baloghné Kiss Judit 
közgazd.irodavez. 

 (rendelettervezet a jkv-höz mellékelve) 
 
Baloghné Kiss Judit a kiküldött anyagot nem kívánta kiegészíteni. Elmondta, hogy a folyamatban 
lévő ÖNHIKI II. pályázathoz kell módosítani a költségvetési rendeletet, hogy a pályázatban 
szereplő adatok a rendelettel alá legyenek támasztva. Az intézmények működési bevételei, ezzel 
párhuzamosan a dologi kiadásaik kerültek csökkentésre, illetőleg az adóbevételeket korrigálták. 
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Vargánő Sőrés Ilona kérte, hogy a korábbi jó gyakorlatot folytatva a napirendnek megfelelően 
számozzák be az előterjesztéseket a könnyebb tájékozódás miatt. Az újonnan bekerült képviselők 
tájékoztatása érdekében felkérte a közgazdasági iroda vezetőjét, röviden foglalja össze a 
rendeletmódosítás lényegét. 
 
Baloghné Kiss Judit az alábbiakat adta elő: Februárban 150 milliós működési hiánnyal fogadta el 
az előző képviselő-testület a város költségvetését, s ennek a hiánynak a csökkentésére előírta az 
ÖNHIKI támogatásra és egyéb forráslehetőségekre a pályázat benyújtását. Az áprilisban beadott 
ÖNHIKI pályázat I. fordulóján 3.926 eFt-ot állapítottak meg az önkormányzat részére, s a féléves 
beszámoló adatait elemezve látható, hogy még tudnak beépíteni ebbe a pályázatba 
forráslehetőségeket. A költségvetési törvény 6. sz. melléklet előírásai lehetőséget adnak a 
rendeletmódosításban szereplő 9,5 milliós bevételi előirányzat csökkentésére, mivel év végén az 
elszámolásnál az eredeti előirányzathoz képest 20 %-kal felfelé büntetés nélkül el lehet térni, s az 
adóbevételeknél is ugyanilyen eltérést engedélyez a rendszer. Ez a korrigálás azt a célt szolgálja, 
hogy minél több forrást tudjanak a hiány csökkentésére kérni az államtól. El szeretnék kerülni, 
hogy év végén hitelt kelljen felvenni működési célra, de a hiány nagyságára való tekintettel nyilván 
más módszereket is kell alkalmazni (kiadások csökkentése, kiadási előirányzatok mérsékelt 
felhasználása), bár év közben még egyéb plusz bevételekre is számítanak, amivel tudják ezt a 
hiányt kezelni. 
 
Csáfordi Dénes – mivel egyéb kérdés, észrevétel nem volt – szavazásra bocsátotta a költségvetési 
rendelet módosítására vonatkozó rendelettervezetet, melyet 
 
a képviselő-testület 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadott és megalkotta 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testületének 17/2010.(X.14.) sz. önkormányzati 
rendeletét a város 2010. évi költségvetéséről szóló 4/2010.(II.19.) rendelet módosításáról. 
(Rendelet a jkv-höz mellékelve.) 
(tárgykód: B1) 
 
 

„Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 
17/2010.(X.14.) sz. önkormányzati rendelete 

a város 2010. évi költségvetéséről szóló 4/2010. (II. 19.) rendelet módosításáról 
 
 
Hajdúhadház Város Önkormányzat képviselő-testülete az államháztartásról szóló többször 
módosított 1992. évi XXXVIII. tv. 65.§ (1) bek.-ben kapott felhatalmazás alapján az önkormányzat 
2010. évi költségvetéséről és végrehajtásának szabályairól szóló 4/2010. (II.19.) rendeletét 
(továbbiakban rendelet) az alábbiak szerint módosítja: 
 
 

1. § 
 
 
3.§ (1) A képviselő testület az önkormányzat  2010. évi  
 

Költségvetési bevételét: 3.474.501e Ft-tal 
 
 Költségvetési kiadását: 3.711.414e Ft-tal 

 
fogadja el ezen rendelet 1. és 2. sz. melléklete szerint. 
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2.§  
 

A költségvetés hiánya: kiadás- bevétel: egyenlege:        236.913eFt 
(Működési hiány: 189.784eFt, felhalmozási hiány: 47.129eFt) 

 
A költségvetés finanszírozási bevétele:             270.313eFt 
  Ebből belső finanszírozási bevétel:         88.708eFt 
   -működési célú:                      42.360eFt 
                         -felhalmozási célú:                      46348eFt 
  Ebből külső finanszírozási bevétel: 181.605eFt 
    -működési célú:    147.424eFt 
   -felhalmozási célú:                34.181eFt 
 
A költségvetés finanszírozási kiadása:      33.400eFt 
                 Ebből   
   - működési célú:  0 
   - felhalmozási célú:      33.400eFt 
A finanszírozás egyenlege:            -236.913eFt 

 
3.§  

 
A 14. sz. melléklet helyébe ezen rendelet 1.sz. melléklete lép. 
 

4.§ 
 

A 2.sz. melléklet helyében ezen rendelet 2.sz. melléklete lép. 
 

5.§ 
 

A 3.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 3.sz. melléklete lép. 
 
 

6.§ 
 
A 3/a.sz. melléklet helyében ezen rendelet 4.sz. mellékelte lép. 

 
7.§ 

 
A 3/ab.sz. melléklet helyébe ezen rendelet 5.sz. melléklete lép. 
 

8.§ 
 
A 3/b. Sz. melléklet helyében ezen rendelet 6.sz. melléklete lép. 
 

9.§ 
 
A 3/ba.sz. melléklet helyében ezen rendelet 7.sz. melléklete lép. 
 

10.§ 
 
A 5. sz. melléklet helyébe ezen rendelet 8.sz. melléklete lép. 
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11.§ 
 

Hatálybalépés 
 

1.§  A rendelet a kihirdetése napján lép hatályba. 
 
2.§  Hatályát veszti a 14//2010.(IX..30.) rendelet 1. 2.,3.,4.,5.,6.,7.,9, sz. melléklete. 
 
 

 Vincze András Csáfordi Dénes 
 címzetes főjegyző polgármester 
 
Záradék: 
Kihirdetve, a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján kifüggesztve: 
Hajdúhadház, 2010. október 14. 
Vincze András 
címzetes főjegyző” 
 
 
 

2.) Dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény tetőtér beépítése c. projekt kivitelezésére vonatkozó 
vállalkozói szerződés módosítása 

 Előadó:  Csáfordi Dénes polgármester, Karapné Gábor Zsuzsanna 
pályázati ref. 

 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
 
Karapné Gábor Zsuzsanna tájékoztatása szerint a kivitelezésre 2010. február 15-én kötöttek 
vállalkozói szerződést a NYAKÉP Kft-vel, amiben a vállalkozó július 12-ei teljesítési határidőt 
vállalt, de már június 23-án készrejelentette a munkákat. Felkérte a műszaki iroda vezetőjét – aki 
kapcsolatban állt a Tűzoltósággal -, hogy ismertesse az időközben jelentkezett problémákat. Mivel 
a műszaki átadás nem a vállalkozó hibájából húzódott idáig, kérte, hogy október 31-re módosítsák 
a teljesítési határidőt, mert a vállalkozó csak így tudja kiállítani a számláját.  
 
Csáfordi Dénes a könnyebb érthetőség kedvéért elmondta, a munka el lett végezve, a vállalkozó 
tőle független ok miatt nem tudta kiállítani a számláját, s azért kell módosítani a teljesítési 
határidőt, hogy számviteli szempontból a számla és a vállalkozói szerződés összhangban legyen.  
 
Nagy Imre elmondta, a tetőtér beépítés átadása azért csúszott, mert a Tűzoltóság mint szakhatóság 
a használatba vételi engedély kiadásához olyan követelményeket és kötelezettségeket írt elő 
(tűzcsap, füstgátló ajtók kiépítése), amik nem csak a tetőtérre, hanem az egész épületre 
vonatkoztak. A NYAKÉP viszont csak a tetőtérre pályázott. Mostanra eljutottak odáig, hogy a 
tűzcsapok, füstgátló ajtók elkészültek a földszinten, az I. emeleten és a tetőtérben is, így a 
tűzoltósági előírások teljesülésével befejezhető lesz a tetőtéri beruházás és befogadhatják a 
NYAKÉP számláját. 
 
Csáfordi Dénes hozzátette még, hogy a mai napon 14 órakor kerül sor a műszaki átadásra, melyre 
invitálta képviselőtársait is. Mivel egyéb kérdés, észrevétel nem volt, szavazásra bocsátotta a 
határozati javaslatot, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 
(tárgykód: Z1) 
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248/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy döntött, hogy a Dr. Földi János 
Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény (Hajdúhadház, Jókai u. 1.-3.) tetőtér 
beépítése c. projekt kivitelezésére vonatkozó vállalkozói szerződést az alábbiak szerint módosítja: 
 
Záradék : 
 
Hajdúhadház Város Önkormányzata,( Székhelye: 4242 Hajdúhadház, Bocskai tér 1., képviselő: 
Csáfordi Dénes polgármester, mint megrendelő valamint a Nyak-Ép Kft.   
(Székhely: 4080 Hajdúnánás, 01125/69, képviselő: Nyakas Gábor ügyvezető igazgató; 
adószám:10490165-2-09), mint vállalkozó (továbbiakban: Vállalkozó) között 2010. február.15.-
én „ A hajdúhadházi Dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
tetőtér beépítése” tárgyában létrejött Vállalkozási szerződéshez. 
 

1. Felek megállapodnak, hogy az alapszerződés 6.1 pontjának utolsó mondatát az alábbiak 
szerint módosítják: 

 

 „6.1. Mindezek alapján a vállalkozó által vállalt teljesítési határidő 2010. október 31. 

 
2. Jelen záradék az alapszerződésben meghatározott eredeti teljesítési határidő napjára 

visszamenőleges hatályú. 
 
3.  A szerződés más pontjai változatlanok. 
 
Felhatalmazza Csáfordi Dénes polgármestert a záradék aláírására. 
 
Határid ő: 2010. október 31. 
Felelős:     Csáfordi Dénes polgármester 
 
 

3.) Hajdúhadház Városi Önkormányzat állandó bizottságai elnökének 
és tagjainak megválasztása 

 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 (szóbeli előterjesztés) 

 
Csáfordi Dénes felkérte az Ügyrendi, Etikai és Közrendvédelmi Bizottság elnökét, terjessze elő a 
bizottsági tagokra vonatkozó elképzelésüket. 
 
Kiss Sándor ismertette az ÜEKB. előző napon tárgyalt és összeállított javaslatát: 
 
Pénzügyi Bizottság 
Elnök:    Fórián Albert 
Tagok:   Asztalos Péter 
   Ozsváth Judit 
 
Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság 
Elnök:    Fekete György 
Tagok:   Fórián Albert 
   Csonka István 
   Nagy Gábor 
   Csécsi Imre 
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Oktatási és Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság 
Elnök:    Asztalos Péter 
Tagok:   Fekete György 
   Hajdu Marianna 
 
Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság  
Elnök:    Antal Ferenc 
Tagok:   Borsi István 
   Szabó Fruzsina 
 
Cigány Kisebbségi Bizottság  
Elnök:    Rostás Zsigmond 
Tagok:   Kiss Sándor Mátyás 
   Csősz András Csaba 
 
A felsorolt személyek egyenként nyilatkoztak arról, hogy vállalják a bizottsági elnökségre vagy 
tagságra vonatkozó felkérést és hozzájárultak ahhoz, hogy nyílt ülésen döntsenek 
megválasztásukról. Ozsváth Judit és Szabó Fruzsina külsős tagok hivatalos elfoglaltságuk miatt 
nem tudtak megjelenni, de nyilatkozatukat írásban becsatolták. (Nyilatkozatok a jkv-höz 
mellékelve.) 
 
Csáfordi Dénes a közbiztonság helyi feladatainak felügyeletére tanácsnok választását javasolta 
Kiss Sándor Mátyás személyében, aki elfogadta a felkérést és hozzájárult a nyílt ülésen való 
tárgyaláshoz.  
Megkérdezte, van-e egyéb javaslat a bizottságok tagjaira. 
 
Rostás Zsigmond szerint az a tény, hogy közel négyezer roma él a városban, indokolja, hogy ő 
tagja legyen az általa fontosnak ítélt Gazdasági és Városfejlesztési Bizottságnak. Ezért kérte, hogy 
Csécsi Imre külsős tag helyett őt jelöljék. Indoklásként felhozta, hogy a megnevezett külsős tagnál 
sokkal nagyobb tapasztalattal rendelkezik, illetve korábban már tagja volt ennek a bizottságnak, s 
munkájára akkor sem volt panasz. 
 
Csáfordi Dénes kérte Kiss Sándort, hogy a javaslatot jegyezze fel, amit mint módosító indítványt 
szavazásra fog bocsátani. 
 
Bozsányi Ferenc javasolta, hogy az eddigi gyakorlatnak megfelelően a képviselők kapjanak 
meghívót minden bizottsági ülésre, így a nem bizottsági tagok is részt vehetnek tanácskozási 
joggal. Mivel döntést úgyis a képviselő-testült hoz, annak részese lehet mindenki, a bizottság saját 
hatáskörben hozott döntései kivételével. A Kiss Sándor által ismertetett javaslat ellen nem volt 
kifogása.  
 
Kiss Sándor is úgy gondolta, hogy a tanácskozási joggal résztvevő képviselők – annak ellenére, 
hogy nem vehetnek részt a szavazásban - véleményükkel formálhatják a bizottság állásfoglalását, 
amin a képviselő-testületnek is van módja változtatni. 
 
Csáfordi Dénes emlékeztetett, hogy az alakuló ülésen megbízást kapott az Ügyrendi Bizottság az 
SZMSZ felülvizsgálatára, s ennek során lehetőség lesz az ilyen irányú vélemények, észrevételek 
megfogalmazására. Így igazából a bizottságon múlik, hogy milyen hamar kerül a képviselő-testület 
elé az SZMSZ az esetleges módosító indítványokkal együtt. 
 
Rostás Zsigmond kérte, nevezzék meg, hogy általános tanácsnokot választanak, vagy konkrétan 
valamilyen területet fog felügyelni? Rámutatott továbbá, hogy ő nem a „hátsó ajtón jött be”, hanem 
egyéni képviselőként, kérte ezt is vegyék figyelembe. 
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Csáfordi Dénes felhívta képviselőtársa figyelmét, hogy nevesítette a tanácsnok feladatkörét, amit 
még tovább bővített, így javasolta, hogy a civil kapcsolatokért és a közbiztonság helyi feladataiért 
felelős tanácsnokot válasszanak. Nem igazán értette, hogy képviselőtársa mit akart mondani az 
utolsó mondatában, hiszen ő maga és vele együtt a képviselő-testület többsége is egyéni 
képviselőként jutott be a testületbe. 
Mivel egyéb javaslat, észrevétel nem volt, egyenként szavazásra bocsátotta a bizottságokba 
javasolt tagokat.  
 
Pénzügyi Bizottság: 
 
A képviselő-testület  
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Fórián Albertet a Pénzügyi Bizottság elnökének, 
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Asztalos Pétert a Pénzügyi Bizottság tagjának 
megválasztotta. 
 
Csonka István kérte polgármester urat, hogy döntés előtt a külsős tagokról adjon rövid 
tájékoztatást. Sajnálta, hogy nincsenek mindannyian jelen, mert ha esetleg kizárnak valakit a 
bizottsági tagságból, legalább tudnák, hogy kiről van szó és milyen szakmai végzettséggel, 
hozzáértéssel rendelkezik.  
 
Csáfordi Dénes tisztázta, hogy itt nem kizárásokról beszélnek, hanem bizottsági tagokat 
választanak. Felkérte alpolgármester asszonyt, hogy adjon tájékoztatást a PB. külsős tagjának 
javasolt személyről. 
 
Vargáné Sőrés Ilona helyénvalónak tartotta a felvetést és érdeklődést. Ozsváth Juditról elmondta, 
hogy a Református Óvoda és Általános Iskola gazdasági vezetője az iskolai rész beindulása óta, 
építőmérnöki diplomával, valamint mérlegképes könyvelői képesítéssel rendelkezik. A mai napon 
egy gazdasági vezetői képzésen vesz részt Budapesten, ezért nem tud itt lenni. 
 
Csáfordi Dénes – miután Csonka István kielégítőnek tartotta a tájékoztatást – szavazásra 
bocsátotta Ozsváth Juditnak a PB-ba tagként való megválasztását. 
 
A képviselő-testület 11 igen szavazat mellett Ozsváth Juditot a Pénzügyi Bizottság tagjának 
megválasztotta. 
 
Csáfordi Dénes fenti döntések alapján ismertette a Pénzügyi Bizottság összetételét és 
összességében is szavazásra bocsátotta, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
(tárgykód: A2) 
 

249/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete a Pénzügyi 
Bizottság elnökét és tagjait a helyi önkormányzatokról szóló 1990. 
évi LXV. tv. 24. § (1) bek. figyelembevételével az alábbiak szerint 
választotta meg: 
 
Elnök:  Fórián Albert 
Tagok: Asztalos Péter 
  Ozsváth Judit 
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Felkéri a polgármestert, hogy a határozatról az érintetteket értesítse 
ki. 
 
Határidő: 2010. október 20. 
Felelős:   Csáfordi Dénes polgármester 

 
 
Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság 
 
Csáfordi Dénes egyenként szavazásra bocsátotta a javasolt személyeket. 
 
A képviselő-testület  
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Fekete Györgyöt a Gazdasági és Városfejlesztési 

Bizottság elnökének, 
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Fórián Albertet a GVB. tagjának, 
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Csonka Istvánt a GVB. tagjálnak, 
megválasztotta. 
 
Csáfordi Dénes felkérte a külsős bizottsági tagnak jelölt személyeket, hogy röviden 
mutatkozzanak be. 
 
Nagy Gábor 1962-ben született Hajdúhadházon, azóta is itt él. 1988 óta vállalkozó a gyógynövény 
szakmában, amit kiegészített építőipari tevékenységgel és fuvarozással. Jelenleg gyógynövény és 
töktermesztéssel foglalkozik és nagyon sok kisebbséginek ad munkát. 
 
Kiss Sándor kiegészítésként elmondta, hogy Nagy Gábor az 1998-2002-es ciklusban a Gazdasági 
Bizottság külső tagjaként aktívan kivette részét a munkából, tehát rendelkezik tapasztalattal ezen a 
téren. Az önkormányzattal való kapcsolata a külsős bizottsági tagság megszüntetése miatt szakadt 
meg. 
 
Rostás Zsigmond szintén úgy gondolta, hogy Nagy Gábornak itt a helye. Évek óta ismeri, egy 
körzetben laknak, s nagyon sok embernek adott és ad munkát. 
 
Csáfordi Dénes szavazásra bocsátotta Nagy Gábornak a GVB tagjaként való megválasztását. 
 
A képviselő-testület 9 igen szavazat és 2 tartózkodás mellett Nagy Gábort a Gazdasági és 
Városfejlesztési Bizottság tagjának megválasztotta. 
 
Csécsi Imre az alábbiak szerint mutatkozott be: 1974-ben született, 1997-ben végzett Pécsen a 
Pollack Mihály Műszaki Főiskolán, jelenleg egy tervező irodában dolgozik irodavezetőként és 
tervezőként. Hajdúhadházon 2001 óta él, előzőleg téglási volt. 
 
Csáfordi Dénes szavazásra bocsátotta Csécsi Imrének a GVB. tagjaként való megválasztását. 
 
A képviselő-testület 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Csécsi Imrét a Gazdasági és 
Városfejlesztési Bizottság tagjának megválasztotta. 
 
Rostás Zsigmond felhívta a figyelmet, hogy itt módosító indítványa volt, s előbb azt kellett volna 
szavazásra bocsátani. 
 
Csáfordi Dénes szavazásra bocsátotta a Rostás Zsigmond GVB tagságára vonatkozó módosító 
indítványt, mely a képviselő-testület részéről 0 igen szavazatot és 0 tartózkodást kapott, így 
megállapította, hogy Rostás Zsigmond nem került be a GVB. tagjai közé. 
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Csáfordi Dénes fenti döntések alapján ismertette a Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság 
összetételét és összességében is szavazásra bocsátotta, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
(tárgykód: A2) 
 

250/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete a Gazdasági 
és Városfejlesztési Bizottság elnökét és tagjait a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tv. 24. § (1) bek. 
figyelembevételével az alábbiak szerint választotta meg: 
 
Elnök:  Fekete György 
Tagok: Fórián Albert 
  Csonka István 
  Nagy Gábor 
  Csécsi Imre 
 
Felkéri a polgármestert, hogy a határozatról az érintetteket értesítse 
ki. 
 
Határidő: 2010. október 20. 
Felelős:   Csáfordi Dénes polgármester 

 
 
Oktatási és Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság 
 
Csáfordi Dénes egyenként szavazásra bocsátotta a javasolt személyeket. 
 
A képviselő-testület 
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Asztalos Pétert az Oktatási és Művelődési, Ifjúsági és 

Sport Bizottság elnökének, 
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Fekete Györgyöt az Oktatási és Művelődési, Ifjúsági és 

Sport Bizottság tagjának 
megválasztotta. 
 
Hajdu Marianna  a polgármester felkérésére a következők szerint mutatkozott be: Hajdúhadházi 
lakos, 26 éve pedagógus, matematika, technika, háztartásökonómia, életvitel szakos tanárként 
dolgozik, valamint az országos névjegyzékben szereplő közoktatási szakértő. 6. éve igazgatója a 
Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskolának. Megköszönte a jelölést, a bizalmat. 
 
Csáfordi Dénes szavazásra bocsátotta Hajdu Mariannának a OMIS. Bizottság tagjaként való 
megválasztását. 
 
A képviselő-testület 11 igen szavazat mellett Hajdu Mariannát az Oktatási és Művelődési, Ifjúsági 
és Sport Bizottság tagjának megválasztotta. 
 
Csáfordi Dénes fenti döntések alapján ismertette az Oktatási és Művelődési, Ifjúsági és Sport 
Bizottság összetételét és összességében is szavazásra bocsátotta, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
(tárgykód: A2) 
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251/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete az Oktatási és 
Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság elnökét és tagjait a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tv. 24. § (1) bek. 
figyelembevételével az alábbiak szerint választotta meg: 
 
Elnök:  Asztalos Péter 
Tagok: Fekete György 
  Hajdu Marianna 
 
Felkéri a polgármestert, hogy a határozatról az érintetteket értesítse 
ki. 
 
Határidő: 2010. október 20. 
Felelős:   Csáfordi Dénes polgármester 

 
 
Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság 
 
Csáfordi Dénes egyenként szavazásra bocsátotta a javasolt személyeket. 
 
A képviselő-testület 
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Antal Ferencet a Szociális, Családvédelmi és 

Egészségügy Bizottság elnökének, 
- 9 igen szavazat és 2 tartózkodás mellett Borsi Istvánt a SZCSEB. tagjának 
megválasztotta. 
 
Vargáné Sőrés Ilona – a polgármester felkérésére – távollétében a következők szerint mutatta be a 
külső tagnak javasolt Szabó Fruzsinát: 22 éves, a jogi egyetem hallgatója. Hajdúhadházi születésű, 
illetve lakosú, édesapja Szabó Ferenc elhunyt, a Jókai utcán laknak. Fruzsina elvégezte a Kossuth 
Lajos Tudományegyetemen az orosz-olasz szakot, felsőfokú nyelvvizsgája van 3 idegen nyelvből. 
A jogi egyetemet nappali tagozaton végzi, de egyeztették az órarendjét és a bizottság minden 
ülésén részt tud venni.  
 
Csáfordi Dénes szavazásra bocsátotta Szabó Fruzsinának a SZCSE. Bizottság tagjaként való 
megválasztását. 
 
A képviselő-testület 11 igen szavazat mellett Szabó Fruzsinát a Szociális, Családvédelmi és 
Egészségügyi Bizottság tagjának megválasztotta. 
 
Csáfordi Dénes fenti döntések alapján ismertette a Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi 
Bizottság összetételét és összességében is szavazásra bocsátotta, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
(tárgykód: A2) 
 

252/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete a Szociális, 
Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság elnökét és tagjait a helyi 
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önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tv. 24. § (1) bek. 
figyelembevételével az alábbiak szerint választotta meg: 
 
Elnök:  Antal Ferenc 
Tagok: Borsi István 
  Szabó Fruzsina 
 
Felkéri a polgármestert, hogy a határozatról az érintetteket értesítse 
ki. 
 
Határidő: 2010. október 20. 
Felelős:   Csáfordi Dénes polgármester 

 
 
Cigány Kisebbségi Bizottság 
 
Csáfordi Dénes egyenként szavazásra bocsátotta a javasolt személyeket. 
 
A képviselő-testület 
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Rostás Zsigmondot a Cigány Kisebbségi Bizottság 

elnökének, 
- 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Kiss Sándor Mátyást a Cigány Kisebbségi Bizottság  

tagjának 
megválasztotta. 
 
Csősz Csaba András – a polgármester felkérésére - az alábbiak szerint mutatkozott be: 35 éve 
Hajdúhadházon él, végzettsége távközlés-technikus. Nagyon jó viszonyban van a kisebbséggel, 
segíti őket, ahol tudja, de ugyanolyan jó viszonyt tart fenn a magyarokkal is. 
 
Rostás Zsigmond megköszönte azoknak, akik hajlandók a CKB. munkájában résztvenni. 
Visszautalt az alakuló ülésen elhangzott pártatlanságra, de a mai szavazások alapján megállapította, 
hogy itt már diktátum van. 
 
Antal Ferenc nem tudta mire vélni képviselőtársa véleményét, mert ők valamennyien ugyanolyan 
képviselőtársuknak tartják Rostás Zsigmondot, sőt magasan felnéznek rá mint gyakorlott, őszinte 
emberre. 
 
Csáfordi Dénes szavazásra bocsátotta Csősz Csaba Andrásnak a Cigány Kisebbségi Bizottság 
tagjaként való megválasztását. 
 
A képviselő-testület 10 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett Csősz Csaba Andrást a Cigány 
Kisebbségi Bizottság tagjának megválasztotta. 
 
Csáfordi Dénes fenti döntések alapján ismertette a Cigány Kisebbségi Bizottság összetételét és 
összességében is szavazásra bocsátotta, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
(tárgykód: A2) 
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253/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete a Cigány 
Kisebbségi Bizottság elnökét és tagjait a helyi önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. tv. 24. § (1) bek. figyelembevételével az 
alábbiak szerint választotta meg: 
 
Elnök:   Rostás Zsigmond 
Tagok : Kiss Sándor Mátyás 
   Csősz András Csaba 
 
Felkéri a polgármestert, hogy a határozatról az érintetteket értesítse 
ki. 
 
Határidő: 2010. október 20. 
Felelős:   Csáfordi Dénes polgármester 

 
 
Bozsányi Ferenc elmondta, hogy külsős bizottsági tagoknak számos szakmabeli személyt tudott 
volna javasolni, de ezt meg sem kísérelte és Rostás Zsigmond helyében sem feszegetné ezt az 
oldalt, aminek az okára nem kívánt kitérni. Ahogy korábban is elmondta, minden képviselő részt 
vehet tanácskozási joggal a bizottsági munkában. Korábbi tapasztalat szerint a 3 fős bizottságoknál 
fokozottabban gondot jelentett a határozatképesség, mint egy 5 fős bizottságnál, de remélte, hogy 
ezt a problémát sikerül majd kiküszöbölni. A jövőt illetően kérte, úgy szervezzék az üléseket, hogy 
azok időben ne fedjék egymást, így mindenkinek lehetősége lesz bekapcsolódni a bizottsági 
munkába. Gratulált a megválasztott bizottsági elnököknek és tagoknak, munkájukhoz sok sikert 
kívánt. 
 
Csáfordi Dénes áttérve a tanácsnok választására vonatkozó javaslatára, szavazásra bocsátotta, 
hogy a civil kapcsolatok és a közbiztonság helyi feladatai felügyeletére válasszanak tanácsnokot 
Kiss Sándor Mátyás személyében, melyet 
 
a képviselő-testület 8 igen szavazat és 3 tartózkodás mellett elfogadott és az alábbi határozatot 
hozta: 
(tárgykód: B14) 
 

254/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete a Szervezeti 
és Működési Szabályzat 36. § (6) bek. figyelembevételével úgy 
döntött, hogy a civil kapcsolatok és a közbiztonság helyi feladatai 
felügyeletére tanácsnokot választ 
 

Kiss Sándor Mátyás 
 
személyében. 
 
Felkérte a jegyzőt, hogy a változás Szervezeti és Működési 
Szabályzaton történő átvezetésére a szükséges intézkedést tegye 
meg. 
 
Határidő: 2010. október 20. 
Felelős:   Vincze András címzetes főjegyző 
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4.) Szervezeti- és Működési Szabályzatról szóló 9/2007.(IV.27.) 
rendelet módosítása 

 Előadó: Vincze András címzetes főjegyző 
 (rendelettervezet a jkv-höz melléklve) 

 
Vincze András javasolta, hogy a kiküldött rendelettervezetet egészítsék ki a most megválasztott 
bizottsági tagok névsorával, melynek a felsorolása a Rendelet 6. sz. mellékletét képezi, illetve az 
SZMSZ 36. § (6) bekezdéséhez tartozó 12. sz. melléklet tartalmazza a megválasztott tanácsnokok 
névsorát, ahová Kiss Sándor Mátyás mint a civilkapcsolatok és a közbiztonság helyi feladatait 
felügyelő tanácsnok feltüntetését kérte. 
 
Csáfordi Dénes – mivel kérdés, észrevétel nem volt – szavazásra bocsátotta a rendelettervezetet a 
fenti kiegészítéssel együtt, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és megalkotta Hajdúhadház Városi 
Önkormányzat képviselő-testületének 18/2010.(X.14.) önkormányzati rendeletét a Szervezeti és 
Működési Szabályzatról szóló Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testültének 
9/2007.(IV.27.) sz. rendelet módosításáról. (Rendelet a jkv-höz mellékelve.) 
(tárgykód: A1) 
 

„ Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 
18/2010.(X.14.)  sz. önkormányzati rendelete 
a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló  

Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testületének  
9/2007. (IV.27.) sz. rendelet módosításáról 

 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 
LXV. törvény 1. § (6) bekezdése a) pontjában, valamint a 18. § (1) bekezdésében foglalt 
felhatalmazás alapján szervezetének kialakításáról-, működésének rendjéről-, és az önkormányzati 
tevékenységben résztvevők alapvető jogairól és kötelességeiről szóló rendeletét (továbbiakban: 
SZMSZ) az alábbiak szerint módosítja:  

 
1. § 

 
A rendelet 15. § (6) bekezdés helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
„(6) Minden esetben írásba foglalva kell teljes terjedelemben előterjeszteni a Hajdú-Bihar Megyei 

Közigazgatási Hivatal vezetőjének a testület szervezetével, működésével, döntéshozatali 
eljárásával kapcsolatos törvényességi észrevételét.” 

 
2. § 

 
A rendelet 16. § (10) bekezdés helyébe a következő rendelkezés lép: 

 
(10)  A képviselő-testület ülésén tanácskozási joggal vesznek részt: 
 

- az országgyűlési képviselő 
- a Hajdú-Bihar Megyei Közigazgatási Hivatal Vezetője 
- jegyző, aljegyző 
- napirend tárgya szerint érdekelt szervezetek vezetői 
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- a bizottság beszámoltatása, vagy bizottsági előterjesztések esetén a bizottság nem képviselő 
tagjai 

- akinek jelenléte a napirend alapos tárgyalásához szükséges 
- a cigány kisebbségi önkormányzat elnöke 
- a Polgármesteri Hivatal irodavezetői, irodavezető-helyettesei 
- az őket érintő ügyekben a 5. sz. mellékletében felsorolt, a településen működő önszerveződő 

közösségek képviselői. 
                                       

3. § 
 

A rendelet 28.§ (11) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
„(11) A rendeletet meg kell küldeni: 
 - a helyi képviselőknek, 
 - városi könyvtárnak, 
 - 15 napon belül az Hajdú-Bihar Megyei Közigazgatási Hivatalnak, 
 - helyi gazdasági szerveknek, önkormányzati intézményeknek” 

 
4. § 

 
A rendelet 30.§ (4) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

 
„(4)  A jegyzőkönyv eredeti példányát – mellékletekkel együtt – a Polgármesteri Hivatal őrzi, a 

másodpéldányát a jegyző az ülést követő 15 napon belül megküldi a Hajdú-Bihar Megyei 
Közigazgatási Hivatalnak.” 

 
5. § 

 
A rendelet 6 sz. melléklete helyébe e rendelet1 1 sz. melléklete lép. 
 

6. § 
 
A rendelet 12 sz. melléklete helyébe e rendelet 2 sz. melléklete lép. 
 

7. § 
 
(1)  Ez a rendelet 2010. október 14-én lép hatályba. 
 
(2)  Jelen rendelet hatályba lépésével egyidejűleg hatályát veszti a Szervezeti és Működési 
Szabályzat módosításáról szóló Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő testületének 
12/2008. (IV.24.) sz. rendelet 3.§-a. 
 
(3) A rendelet kihirdetéséről a jegyző gondoskodik. 
 
 
       Vincze András        Csáfordi Dénes 
     címzetes főjegyző          polgármester 
 
Záradék: 
Kihirdetve, a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján kifüggesztve. 
Hajdúhadház, 2010. október 14. 
Vincze András 
címzetes főjegyző 
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1. számú melléklet    18/2010.(X.14.) önkormányzati rendelethez 

 
 

„6. számú melléklet a 9/2007. (IV.27.) sz. rendelethez 
 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat állandó bizottságai 
 

Ügyrendi, Etikai és Közrendvédelmi Bizottság 
 
Elnök:   Kiss Sándor Mátyás 
Tagok:   Antal Ferenc 
   Bozsányi Ferenc 
   Fekete György 
   Fórián Albert 
 
 

Pénzügyi BizottságPénzügyi BizottságPénzügyi BizottságPénzügyi Bizottság    
Elnök:    Fórián Albert 
Tagok:   Asztalos Péter 
   Ozsváth Judit 
 
 

Gazdasági és Városfejlesztési BizottságGazdasági és Városfejlesztési BizottságGazdasági és Városfejlesztési BizottságGazdasági és Városfejlesztési Bizottság    
Elnök:    Fekete György 
Tagok:   Fórián Albert 
   Csonka István 
   Nagy Gábor 
   Csécsi Imre 
 
 

Oktatási és Művelődési, Ifjúsági és Sport BizottságOktatási és Művelődési, Ifjúsági és Sport BizottságOktatási és Művelődési, Ifjúsági és Sport BizottságOktatási és Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság    
Elnök:    Asztalos Péter 
Tagok:   Fekete György 
   Hajdu Marianna 
 
 

Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság     
Elnök:    Antal Ferenc 
Tagok:   Borsi István 
   Szabó Fruzsina 
 
 

Cigány Kisebbségi BCigány Kisebbségi BCigány Kisebbségi BCigány Kisebbségi Bizottság izottság izottság izottság     
Elnök:    Rostás Zsigmond 
Tagok:   Kiss Sándor Mátyás 
   Csősz András Csaba 
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2. számú melléklet    18/2010.(X.14.) önkormányzati rendelethez 
 
„12. számú melléklet a 9/2007. (IV.27.) sz. rendelethez 

 
 

Tanácsnokok: 
 
Kiss Sándor Mátyás tanácsnok 
 
Felügyeli a civil kapcsolatok és a közbiztonság helyi feladatait” 
 
 
 
 

5.) A helyi önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról és 
költségtérítéséről szóló 28/2006.(XI.02.) rendelet módosítása 

 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 (rendelettervezet a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes az előterjesztés ismertetése céljából megadta a szót Fekete Györgynek, a GVB. 
elnökének. 
 
Fekete György elöljáróban megköszönte a GVB. elnökévé való megválasztását, ígérete szerint 
igyekezni fog eleget tenni a felkérésnek. Ismertette a hosszas mérlegelés és többszöri nekifutás 
után született kompromisszumos javaslatot. Eszerint: 
Alapdíj:  77.000,- Ft/hó  (mely nem a törvény adta lehetőségek maximuma) 
Bizottsági tagság:  25.000,- Ft/hó (külső és belső tagoknak egyaránt) 
Bizottsági elnökség: 69.300,- Ft/hó (törvényi lehetőség szerint az alapdíj 90%-a) 
Bozsányi Ferencnek arra a megjegyzésére, hogy 3 helyett célszerűbb lett volna 5 fős bizottságokat 
létrehozni rámutatott, arra törekedtek, hogy ne lépjék túl az önkormányzat által eddig tiszteletdíjra 
fordított keretet, mert a nagyobb létszámú bizottságokkal nehezebb helyzetbe hozták volna a 
költségvetést. 
 
Bozsányi Ferenc javasolta legyenek következetesek, így az alapdíjhoz és a külső bizottsági 
tagsághoz hasonlóan (ami maximum 45 % lehet), a bizottsági elnökség esetében se a maximális 90 
%-ban határozzák meg a tiszteletdíjat.  
 
Fekete György megerősítette, a külső tagok részére maximum 45 % adható, ami 31.500,- Ft-ot 
jelentene. 
 
Csáfordi Dénes véleménye szerint a képviselői tiszteletdíj – ami nem fizetés – valamennyire az 
adott képviselő vagy bizottsági elnök megbecsülését, tiszteletét is mutatja. Rámutatott, ezeket a 
tiszteletdíjakat nagyon sokféleképpen fel lehet használni, s ha megszavazzák, erre vonatkozóan 
egyik képviselőtársa előterjesztést is fog tenni. Hangsúlyozta, hogy a javasolt tiszteletdíj 
kiadásnövekedést nem fog okozni, nagyjából az eddigi kereten belül maradnak, viszont kevesebb 
embernek kell ellátni a feladatokat. Mint polgármester minden képviselőtársától, bizottsági 
elnököktől és tagoktól nagyon kemény munkát vár el a következő 4 évben, s alapelvárás lesz amit 
Bozsányi Ferenc mondott, hogy minden képviselő legyen jelen minden bizottsági ülésen. Ezt az 
SZMSZ szintjén nyilván meg kell erősíteni akár szankciók alkalmazásával, de bízott benne, hogy 
ezek alkalmazására nem kerül sor. A képviselőkben és a külsős bizottsági tagokban egyaránt 
bízott, hogy dolgozni akarnak és tenni szülővárosukért. A javasolt tiszteletdíjakkal egyetértett. 
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Rostás Zsigmond egyetértett polgármester úr nézeteivel, s csupán annyit kért, építsenek be 
szankciót, hogyha valaki igazolatlanul hiányzik, bizonyos százalékban lehessen csökkenteni a 
tiszteletdíját. S ezt a százalékos arányt most meg is lehetne állapítani. A javasolt tiszteletdíjat 
elfogadhatónak tartotta, hiszen aki komolyan veszi a képviselőséget, komoly munkát végez. 
 
Csáfordi Dénes felhívta a figyelmet, hogy a hiányzások szankcionálása eddig is benne volt a 
szabályzatban, más kérdés, hogy mennyire volt alkalmazva. A témában átadta a szót jegyző úrnak. 
 
Vincze András megfelelőnek tartotta a helyi rendeletbe beépített szankciót, mely szerint a 
kötelezettségét megszegő képviselő megállapított tiszteletdíját legfeljebb 25 %-kal lehet 
csökkenteni maximum 12 havi időtartamra. Az Ügyrendi bizottság fogja ellenőrizni ennek 
betartását, de remélte, hogy nem lesz sok dolguk ezen a téren, hiszen a képviselők a lakosság 
bizalmát elnyerve önként vállalták ezt a tevékenységet, s egyik kötelességük részt venni a testület 
munkájába.  
 
Csáfordi Dénes szerint egyikük sem a megélhetés kiegészítéséért vállalta a képviselőséget és 
megismételte, hogy a tiszteletdíjat nagyon sokféleképpen és bölcsen fel lehet használni. Mivel 
egyéb hozzászólás nem volt, szavazásra bocsátotta a tiszteletdíjra vonatkozó javaslatot a 
következők szerint: alapdíj: 77.000,- Ft/hó, bizottsági elnökség: 69.300,- Ft/hó, bizottsági tagság 
külső és belső egyaránt 25.000,- Ft/hó (több tisztség esetén is). 
 
A képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadta a tiszteletdíjakra vonatkozóan ismertetett 
javaslatot és megalkotta Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testületének 
19/2010.(X.14.) önkormányzati rendeletét a helyi önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról és 
költségtérítéséről szóló 28/2006.(XI.02.) sz. rendelet módosításáról. (Rendelet a jkv-höz 
mellékelve.) 
(tárgykód: A2) 
 

„ Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 
19/2010.(X.14.) sz. önkormányzati rendelete 

a helyi önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról és költségtérítéséről szóló 28/2006.(XI.02.) 
sz. rendelet módosításáról 

 
Hajdúhadház városi Önkormányzat képviselő-testülete a polgármesteri tisztség ellátásának egyes 
kérdéseiről és az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. tv. 14. §. (1) 
bek., és a 17. §-ában kapott felhatalmazás alapján az alábbi rendeletet alkotja: 
 

1. §. 
 

A Rendelet 1. §-a helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„1. §. 
 

(1) A képviselői tiszteletdíj (alapdíj) 77.000,-  Ft/hó. 
 
(2) Az önkormányzat állandó bizottságai elnökeinek, a tanácsnoknak tiszteletdíja az (1) 

bekezdésben meghatározott alapdíjon felül – több tisztség, bizottsági tagság esetén is – havi 
69.300,- Ft-tal növekszik. 

 
(3) Ha a képviselő bizottságnak tagja, tiszteletdíja az (1) bekezdésben meghatározott alapdíjon 

felül – több bizottsági tagság esetén is – havi 25.000,- Ft-tal növekszik. 
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(4) Az önkormányzat állandó bizottságai nem képviselő tagjai 25.000,- Ft/hó tiszteletdíjban 
részesülnek.” 

 
2. §. 

 
Ez a rendelet 2010. október 14-én lép hatályba. 
 
 
 Vincze András       Csáfordi Dénes 
       címzetes főjegyző         polgármester 
 
Záradék:  
Kihirdetve a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján kifüggesztéssel. 
Hajdúhadház, 2010. október 14. 
 
Vincze András 
címzetes főjegyző” 
 
 
Vargáné Sőrés Ilona tájékoztatta a jelenlévőket, hogy még a kampány idején született 
elhatározásuknak megfelelően létrehozzák a „Beteg hajdúhadházi gyermekekért” Alapítványt, 
melyhez alapító tagként öten csatlakoznak és fizetnek be első havi tiszteletdíjukból. Minden 
képviselőtársuk felajánlását szívesen veszik. Az alapítvány a következő héten kerül bejegyzésre, s 
kuratóriuma is felállt.  
 
Csonka István remélte, hogy a jobboldal – akik láthatóan vállalják a felelősséget - tisztában van 
azzal, hogy 7 fővel kisebb létszámú a képviselő-testület, a gazdasági irodától kapott adatokat 
figyelembe véve viszont 371 eFt-tal több a tiszteletdíj, amit a lakosság felé is el kell majd mondani.  
 
Fekete György biztos volt benne, hogy nincs ekkora különbség a régi és az új tiszteletdíj között, 
ugyanis a közgazdasági irodától kapott feljegyzés szerint eddig képviselői tiszteletdíjra 
(polgármesteri fizetéssel és alpolgármesteri tiszteletdíjjal együtt) 1.960 eFt-ot fizettek ki. Ebből a 
polgármesteri fizetés bizonytalan, mert az irodavezető által leadott anyagban 510.300,- Ft 
szerepelt, az előző napi alakuló ülésen viszont ennél tizenegy-két ezer forinttal többet hallott. 
Szerinte kb. százezer forintnyi eltérés lehet. Hozzátette még: arra törekedtek, hogy a bizottsági 
munkába külső tagokat is bevonjanak, így 6 külső tag került be, s maximum az ő pénzükkel több a 
tiszteletdíj, mint a tavalyi bázis. Azt is tekintetbe kell venni, hogy a bizottságok jóval nagyobb 
feladatot fognak magukra vállalni, mert az az alapelvük, hogy a várost olyan helyzetbe kell hozni 
négy év alatt, amire büszkék lehetnek majd a záró testületi ülésen, ehhez pedig az eddigieknél 
mindenkinek többet kell nyújtania. 
 
Csonka István olyan tájékoztatást kapott, hogy a képviselői tiszteletdíj (az alpolgármesterekével 
együtt) 1.208 eFt volt, a polgármesteri fizetést pedig ettől külön kell kezelni. Számításai szerint a 
jelenlegi tiszteletdíj az alpolgármester tiszteletdíja nélkül 125.800,- Ft-tal, az alpolgármesteri 
tiszteletdíjjal együtt pedig 371.80,- Ft-tal több mint az 1.208,- Ft. Ezt a biztonság kedvéért még 
ellenőrizni fogja, de mindenképpen túlléptek az előzőn.  
 
Csáfordi Dénes szerint ezt a vitát a szavazás előtt lett volna érdemes elindítani, de ennek a lényege 
igazából nem a matematikázás, hanem az, ki hogyan él a kapott felhatalmazással, hogy részt vesz-e 
a közös munkában, megkíván-e felelni az elvárásoknak és konstruktívan részt vesz-e a bizottsági 
üléseken. Rostás Zsigmond közbevetett kérdésére elmondta még, hogy a tanácsnoki teendők 
ellátásáért semmilyen díjazás sem jár. Mivel túl vannak a szavazáson, a témát lezártnak tekintette. 
 



 20

 
6.) Béres László részére - polgármesteri tisztségének és 

foglalkoztatási jogviszonyának megszűnése miatt -  végkielégítés 
összegének megállapítása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes elmondta, törvény szerint 3 havi végkielégítést kell kötelezően adniuk és további 
3 havi juttatást állapíthat meg a képviselő-testület saját belátása szerint. Abból, hogy a képviselők 
nem éltek semmilyen indítvánnyal, úgy ítélte meg, hogy nem kívánnak a kötelezőnél több 
végkielégítést adni. Ezért a határozati javaslatot úgy bocsátotta szavazásra, hogy Béres László volt 
polgármester részére 3 havi végkielégítést, bruttó 1.530.900,- Ft összegben ítéljenek meg, melyet  
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 
(tárgykód: B9 ) 
 

255/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete 
megállapította, hogy Béres László foglalkoztatási jogviszonya a Pttv. 
2. § (1) a. pontja alapján szűnt meg és úgy határozott, hogy 
végkielégítésként bruttó 1.530.900,- Ft juttatást állapít meg a 2010. 
évi költségvetés Polgármesteri Hivatal személyi juttatás előirányzat 
terhére. 
 
Felkéri Csáfordi Dénes polgármestert és Vincze András címzetes 
főjegyzőt, hogy a kifizetésről gondoskodjon. 
 
Határidő: 2010. október 20. 
Felelős:   Csáfordi Dénes polgármester 
                Vincze András címzetes főjegyző 

 
 
 

7.) Polgármester munkájának segítésére önkormányzati 
tanácsadói (titkár) státusz betöltéséhez álláshely 
biztosítása 

 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes az előterjesztést kiegészítve elmondta, hogy egy friss diplomás hajdúhadházi 
fiatalember fogja segíteni a munkáját, akinek a munkavégzése nem a képviselő-testülethez, hanem 
a polgármesterhez fog kötődni.  
 
Csonka István a státusz betöltőjétől egy rövid bemutatkozást kért, aki tudomása szerint néhány 
napja már munkába állt. 
 
Balogh Balázs a következőket mondta el magáról: 1986-ban született, Nyíregyházán tavaly 
végezte el a főiskolát, nemzetközi kapcsolatok szakon. Szülei is hajdúhadháziak. 
 
Bozsányi Ferenc észrevételezte, hogy az előterjesztésben önkormányzati főtanácsadói, politikai 
tanácsadói munkakörről van szó és felmerült benne, hogy a friss diplomás Balogh Balázsnak 
milyen politikai gyakorlata van? 
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Csáfordi Dénes hangsúlyozta, hogy nem politikai tanácsadói munkakörről van szó. Felkérte 
jegyző urat, ismertesse a törvény adta lehetőség részleteit. 
 
Vincze András leszögezte, a jogszabály lehetőséget biztosít, hogy a polgármester munkájának 
segítésére beállításra kerüljön ez a létszám. Az előterjesztésbe a köztisztviselői törvény 
idevonatkozó szakaszának szövege lett beemelve, de itt elsősorban a munkát segítő részről van szó. 
 
Csáfordi Dénes szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
(tárgykód: B14) 
 

256/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete az 
előterjesztést megtárgyalta és úgy döntött, hogy a képviselő-testület 
és bizottságai döntéseinek előkészítése illetve a polgármester 
tevékenységéhez közvetlenül kapcsolódó feladatok ellátása 
segítésére 1 fő önkormányzati tanácsadói (titkári) álláshely 
kialakítását biztosítja a Polgármesteri Hivatalban 2010. október 07-
től.  
 
A juttatások 2010. évi fedezetét a Polgármesteri Hivatal személyi 
előirányzata tartalmazza, illetve a 2011. évi költségvetésébe 
beépítésre kerül. 
 
Határidő: 2010. október 14. 
Felelős:   Csáfordi Dénes polgármester 

 
 
Csáfordi Dénes 5 perc szünetet rendelt el, hogy Fekete György és Csonka István rendezhessék az 
előző és a most megállapított tiszteletdíj közötti különbség nagyságából adódó vitájukat. 
 
Az ülés szünete után minden képviselő visszatért a terembe. (11 szavazó) 
 
 
 

8.) Városgondnokság alapító okiratának módosítása 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester,  
              Baloghné Kiss Judit közg.ir.v. 
 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes elmondta, az előző képviselő-testület a ciklus végén olyan döntést hozott, hogy a 
Szabó G. utcai iskolaépület átalakításának folytatását a városgondnokságra bízza. Az intézmény 
tevékenységi körében viszont nem szerepel olyan kitétel, ami alapján ezt megtehetné, így az alapító 
okiratot módosítani kell. Felkérte az aljegyzőt, ismertesse a részleteket. 
 
Dr. Pataki Anita  tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy az alapító okirat módosítását Baloghné 
Kiss Judit készítette elő, így az ezzel kapcsolatos kérdésekre ő fog válaszolni. Ahogy polgármester 
úr is jelezte, az előterjesztés lényege az alapító okirat építési tevékenységgel való kibővítése, ezen 
kívül a közgazdasági iroda áttekintette az ÁMR. rendelkezéseit és a szükséges egyéb technikai, 
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formai változtatásokat is beszerkesztette az alapító okiratba, ami törvényi kötelezettség abban az 
esetben, ha az alapító okirat bármilyen módosításra kerül.  
 
Csonka István felhívta a figyelmet, hogy van egy több éve húzódó eljárás, amit jó lenne, ha az 
önkormányzat saját hatáskörben megoldana. Ez a víziközmű üzemeltetés. Úgy gondolta, ha már 
módosítják a városgondnokság alapító okiratát, jó lenne ezt is belevenni a tevékenységi körbe. 
 
Baloghné Kiss Judit rámutatott, ha egy költségvetési szervnek az alapító okiratát módosítják, 
annak időpontjától a bővülő tevékenységi körre vonatkozóan ellátási kötelezettsége van. Tehát az 
nem működik, hogy a víziközmű vagyont a városgondnokság holnaptól üzemeltesse, mert azt elő 
kell készíteni, ahhoz erőforrásokat kell biztosítani, nem beszélve arról, hogy az önkormányzatnak 
érvényes szerződése van a TRV-vel.  
 
Csáfordi Dénes javasolta, a Gazdasági Bizottság feladatai között elsőként vizsgálja meg 
részleteiben az átvétel lehetőségét, hogy mikortól kerülhet erre sor, illetve milyen anyagi, eszköz és 
humán feltételek szükségesek hozzá. Az eredeti előterjesztéshez visszatérve felhívta a figyelmet, 
hogy a Szabó G. úti épület tetőszerkezetének elkészítése sürgető feladat, ezért az építési 
tevékenységi körrel bővíteni kell az alapító okiratot. 
 
Csonka István az irodavezető asszony kielégítő válaszára nem kívánt reagálni, de úgy gondolta, 
mivel a gazdasági társaságokra vonatkozó törvény ezt lehetővé teszi, így nem mondott 
„hülyeséget”. Ettől függetlenül elfogadta, hogy a GVB a következő ülésén vizsgálja meg a témát, 
mert az üzemeltetés kérdése már legalább négy éve, különböző lobbik és képviselők érdekeit 
kiszolgálva húzódik, s mindig csak hosszabbítják a szerződést a jelenlegi üzemeltetővel. S akkor 
még nem beszélt a vízminőségről, hogy a csőtörések helyreállítása sokszor hónapokig is elhúzódik 
(lásd. Széchenyi u.). Azért is vetette fel a problémát, mert a képviselő-testület többségében új tagjai 
előtt nem ismertek ezek. 
 
Kiss Sándor az új képviselőket a következőkről tájékoztatta a témával kapcsolatosan: Az 
üzemeltetés egy külső cég kezelésében van és ennek kérdése valóban évek óta húzódik. 
Ugyanakkor azt is tudni kell, hogy a városgondnokság ezt a tevékenységet a jelenlegi felállásában 
képtelen ellátni. Ezért a gondnokságot több környező városhoz hasonlóan (Hajdúböszörmény, 
Nyíradony) úgy kell átalakítani, hogy ne nonprofit szervezet, hanem termelőegység legyen, és 
legalább saját fenntartását és dolgozóinak a bérét kitermelje. Ez egy bizonyos fokú takarékosság is. 
Emlékeztetett, hogy csőtörések esetén milyen súlyos gondok voltak, aminek egyik fő problémája, 
hogy a rendszer egykörös, vagyis a víz a geszterédi vízbázis felől egy nyomócsövön érkezik a 
városba. Ezért ha valamilyen műszaki meghibásodás, csőtörés van, Hajdúhadháznak, Téglásnak és 
Bocskaikertnek egyaránt nincs vize. Köztudott, hogy a ’70-es években épült csőrendszer elavult, 
cseréje és kétkörösre való átalakítása mindenképpen indokolt. A hosszú távú fejlesztésekben 
valószínűleg szerepel a geszterédi rendszer megerősítése, de ezidáig nem történt meg. Ennek egyik 
okát abban látta, hogy az üzemeltetővel nincs folyamatos szerződés, hiszen mindig csak 
hosszabbítgatják. Mivel az előző városvezetés lobbija mindenképpen más üzemeltetőt akart, 
pályázatot írtak ki, amire három cég (egy nyíregyházi, egy debreceni cég illetve a jelenlegi 
üzemeltető, a szolnoki regionális vízmű) jelentkezett. A cégvezetőkkel komoly egyeztetések 
voltak, s a pályázati anyagok értékelése során az a megállapítás született, hogy legkedvezőbb 
szerződést a mostani üzemeltetővel lehetne kötni, s a leírt paraméterek őt is erről győzték meg, 
ahogy a társtulajdonos Téglás város vezetőit is. Első körben úgy volt, hogy egy 10-15 éves 
szerződést kötnek a TRV-vel, végül kibúvót keresve mégis csak a szerződés hosszabbítgatása 
történt meg. Mind eközben Béres László polgármester részéről felvetődött a város tulajdonában 
lévő fényestelepi vízbázis olyan szintű bővítése, hogy mindhárom települést el tudja látni vízzel. 
Tudomása szerint erről további tárgyalások vannak folyamatba, de ez bonyolultságánál fogva 
komolyabb kidolgozást igényel. Mindenesetre örülne, ha Hajdúhadház saját kezébe venné a 
víziközművek üzemeltetését. 
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Csáfordi Dénes – mivel akkut problémáról van szó – kérte, hogy a GVB. az első ülésén kezdje 
meg a tájékozódást, melyet követően láthatják, hogy milyen irányba lehet elmozdni. Bizonyosnak 
tartotta, hogy a szintén új vezetésű TRV is meg fogja keresni az önkormányzatot. Véleménye 
szerint erről most felesleges többet beszélni, mert dönteni nem tudnak, nincs előkészített anyag. 
 
Bozsányi Ferenc egyetértett Csonka István javaslatával, de mint hallhatták ehhez jelen pillanatban 
sem a technikai, sem a személyi feltételek nem állnak rendelkezésre, a fényestelepi vízbázis 
használhatóságához pedig még nagyon sok vízminőségjavító eljárás és egyebek szükségesek, ami 
igen pénzigényes folyamat. Tehát meg kell választani az irányvonalat, ami mentén a bizottság is 
haladhat. Javasolta, térjenek vissza az eredeti előterjesztéshez, ami a családsegítő átalakításának 
folytatásához szükséges. 
 
Csáfordi Dénes szavazásra bocsátotta a városgondnokság alapító okiratának módosítására 
vonatkozó határozati javaslatot, melyet  
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
(tárgykód: L5) 
 
257/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 

 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete a Hajdúhadház Városi Önkormányzat 
Városgondnokságának 142/2009.(VI.02.) határozattal módosított 178/2009.(VII.02.)HÖ 
határozattal elfogadott alapító okiratának módosításáról szóló előterjesztést és az alábbiak szerint 
döntött: 
 
A határozat 1.sz. mellékletét az alábbiak szerint módosítja: 
 
5./ pont: Alaptevékenység: törlésre kerül a 2009. december 31-ig ellátott feladatok felsorolása, 
Törlésre került „2010. január 01-től” szövegrész. 
Az intézmény alaptevékenysége kiegészítésre kerül a 682002 Nem lakóingatlan bérbeadása, 
üzemeltetése (bérlemény, fizikoterápia, fogorvos, piac, állatvásár, földbérleti díj) feladattal 
 Törlésre kerül: 
      „Kiegészítő tevékenység: 2009. december 31-ig      nincs 
     „2010. január 01-től: 841403 Város-községgazdálkodási m.n.s. szolgált. 
 
Az 5. pont kiegészítésre kerül: Vállalkozói tevékenység meghatározása: Az intézmény a 12. 
pontban meghatározottak szerint jogosult 
 
8./ Pont:  Törlésre kerül: 
„Besorolása: tevékenységének jellege alapján: közszolgáltató költségvetési szerv 
                     Költségvetési szerv típusa: közintézmény 
                     Feladatellátáshoz kapcsolódó funkciója szerint: önállóan működő és gazdálkodó 
           Költségvetési szerv” 
Új szövegként beépítésre kerül: Gazdálkodási jogköre: önállóan működő és gazdálkodó 
                                                             költségvetési szerv 
 
12./ Pont:Törlésre kerül a kisegítő tevékenységek felsorolása és arányainak meghatározása. 
 
Új szövegként beépítésre kerül: 
 
12.) Vállalkozói tevékenységének és  a vállalkozói tevékenység arányainak felső határa a 
szerv kiadásaiban: 
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Tevékenység  Szakfeladat      Arányának felső 
   típusa  száma          megnevezése      határa a szerv 
             kiadásában  
vállalkozói 412000 Lakó- és nem lakóépület építése   16% 
vállalkozói 841403 Város és községgazd. m.n.s. szolg.   1 % 
 
A képviselő testület felkéri  a jegyzőt, hogy a módosított egységes szerkezetben elfogadott alapító 
okiratot a MÁK Észak-Alföldi Regionális Igazgatóság részére 3 munkanapon belül továbbítsa. 
 
Határid ő: azonnal 
Felelős:    Vincze András Címzetes főjegyző 
 

 
257/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 1. sz. melléklete 

 
 

A L A P Í T Ó   O K I R A T 
 

 
1.)  Költségvetési szerv neve:   Hajdúhadház Városi Önkormányzat  
       Városgondnoksága 
 
 Költségvetési szerv rövid neve:  Városgondnokság 
 
      Székhelye:     4242 Hajdúhadház, Mester u. 26. sz. 
 
 Székhelyén kívül működő egységei: 4242 Hajdúhadház, Vásártér u. 1. sz. 
 
2.) Létrehozásáról rendelkező határozat: Hajdúhadház-Téglás Városi Tanács 
           6/1990.(II.26.) Tsz. Határozat 
 
3.) Jogszabályban meghatározott közfeladat:  

a Városgondnokság és a hozzárendelt önkormányzati  
intézmények pénzügyi, gazdasági és egyéb kisegítő 
feladatainak ellátása. 

 
4.) Szakágazat szerinti besorolás:  841116 Önkormányzatok, valamint 
         többcélú társulásokat kisegítő  
         tevékenység 
 
5.) Alaptevékenysége:  

Szakfeladat száma Szakfeladat megnevezése 
381101   Települési hulladék összetevőinek 
    válogatása, elkülönített begyűjtése, 
    szállítása, átrakása 
381201   Egészségügyi és más fertőző veszélyes 
    hulladék begyűjtése, szállítása, átrakása    
   (egészségügyi, állati hulladék) 
682001   Lakóingatlan bérbeadása, üzemeltetése 
   (lakások, vendéglakás) 
682002   Nem lakóingatlan bérbeadása, üzemeltetése 
     (bérlemény, fizikoterápia, fogorvos,    
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    piac, állatvásár, földbérleti díj) 
692000  Számviteli könyvvizsgáló, szakértői tevékenység (segélyek kifiz.) 
750000   Állategészségügyi ellátás 
813000   Zöldterület kezelése (park gondozás) 
841402   Közvilágítás 
841403  Város-községgazdálkodási m.n.s. szolgált. 
841901   Önkormányzatok valamint többcélú 
    kistérségi társ. elszámolásai 
890442   Közhasznú foglalkoztatás 
862101   Háziorvosi alapellátás 
862102   Háziorvosi ügyeleti ellátás 
869041   Család és nővédelmi egészségügyi gondozás 
     Genetikai tanácsadás, gondozás,  
      nők fokozott védelme, 0-6 éves korú 
      gyermekek gondozása 
869042   Ifjúság egészségügyi gondozás 
   6-18 éves tanulók gondozása, szűrővizsgálatok, védőoltás, 
 
Vállalkozói tevékenység meghatározása: Az intézmény a 12. pontban meghatározottak 
szerint jogosult 
 
6.)  Működési köre: Hajdúhadház város közigazgatási területe 
 
7.) Irányító szerv neve és székhelye: Hajdúhadház Városi Önkormányzat  
      Képviselő testülete 
      4242 Hajdúhadház, Bocskai tér 1. sz. 
 
8.)  Gazdálkodási jogköre: önállóan működő és  
                                                     gazdálkodó  
                                                     költségvetési szerv 
 

 Ellátja: a  
- dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
- Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános  Iskola,  
- Szilágyi Dániel Gimnázium és Közgazdasági Szakközépiskola, Szakiskola, 
- Három Szirom Óvoda, Aranykapu Óvoda,  
- Szivárvány Óvoda,  
- Mikrotérségi Bölcsőde,  
- Földi János Könyvtár, Emlékház, Hajdúhadházi Galéria,  
- Művelődési Ház, Mikrotérségi Szociális Gondozási Központ   
mint önállóan működő költségvetési szervek a munkamegosztás és felelősség vállalásról szóló 
megállapodás szerinti pénzügyi, gazdasági, és egyéb műszaki feladatait. 

 
9.) Az intézmény vezetőjének kinevezési rendje: 

Az intézmény egyszemélyi felelős vezetője az intézményvezető. Az intézményvezető 
kinevezéséről pályázat útján – a munkahelyi érdekképviseleti szervezetek véleményének 
kikérése után – a képviselő testület dönt, illetve gyakorolja a munkáltatói jogokat. Az egyéb 
munkáltatói jogkör gyakorlója Hajdúhadház Város Önkormányzat polgármestere. 

 
10.) Az intézmény foglalkoztatottjaira vonatkozó 
 foglalkoztatási jogviszonyok: 
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Az intézmény alkalmazottainak foglalkoztatására a közalkalmazottak jogállásáról szóló 
1992. évi XXXIII. törvény, egyes foglalkoztatottak tekintetében a Munka 
Törvénykönyvéről szóló 1992. XXII. tv. alapján kerül sor. 
Egyéb foglalkoztatásra irányuló jogviszonyra a Polgári Törvénykönyvről szóló 1959. évi 
IV. törvény az irányadó. 

 
11.) Közvetlen jogelődjének 
 megnevezése, székhelye: Hajdúhadházi GAMESZ és Költségvetési Üzem 
     4242 Hajdúhadház, Földi J. u. 57. sz. 
 
12.) Vállalkozói tevékenységének és  a vállalkozói tevékenység arányainak felső határa a 
szerv kiadásaiban: 
 
Tevékenység  Szakfeladat      Arányának felső 
   típusa  száma          megnevezése      határa a szerv 
             kiadásában  
vállalkozói 412000 Lakó- és nem lakóépület építése   16% 
vállalkozói 841403 Város és községgazd. m.n.s. szolg.   1 % 
 
13.) Jogi személyiségű szervezeti egysége: nincs 
 
14.) Tevékenységének forrása: Hajdúhadház Városi Önkormányzat költségvetéséből 
     és az államháztartás alrendszereiből nyújtott támogatás, 
     támogatásértékű bevétel, átvett pénzeszközök,  az   
    intézmény saját bevétele, előző évi maradványok. 
 
15.) Feladat ellátását szolgáló vagyon: Az intézmény feladat ellátását szolgáló vagyon 
      Hajdúhadház Városi Önkormányzat tulajdonában 
      álló ingó és ingatlan vagyon az önkormányzat  
     vagyonáról és vagyongazdálkodás szabályairól   
    szóló rendeletben meghatározottak szerint.  

A feladat ellátását az alábbi önkormányzati tulajdonú 
ingatlanok használatával végzi: Törzsvagyoni körbe 
tartozó (korlátozottan forgalomképes vagyon (ingatlan 
épület) 

Egészségház, gyermekorvosi rendelő (4242 
Hajdúhadház, Bocskai tér 7.sz. Hrsz:12071) Irodaház 
(4242 Hajdúhadház, Mester u. 26. sz. (Hrsz:10888)) 

Központi Orvosi Rendelő (4242 Hajdúhadház, 
Hunyadi u. 1.sz. (Hrsz.:10001)) 

Központi Orvosi Ügyelet (4242 Hajdúhadház, 
Hunyadi u. 1.sz.  Hrsz:10001)) 

Műszaki telephely (4242 Hajdúhadház, Vásártér u. 
2.sz. (Hrsz.13914/73)) 

      Egyéb vagyon körébe tartozó vagyon  
           (ingatlan épület): 

Piac (4242 Hajdúhadház, Hajdú u. 20. Hrsz.10951)) 
Üzlethelyiség (4242 Hajdúhadház, Földi u. 6.sz. 
(Hrsz.12045)) 
Régi rendőrség épület (4242 Hajdúhadház, Földi J. u. 
4.sz. (Hrsz.: 12046)) 
Ipartelep (4242 Hajdúhadház, Bocskai tér 13. 
(Hrsz.12048)) 
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Bérlakások: (4242 Hajdúhadház, Földi u. 49.sz. 
Hrsz.:13914/71) 4242 Hajdúhadház, Epres u. 28. 
Hrsz. (13535/6) 4242 Hajdúhadház,  Irinyi u. 19.sz, 
21.sz  23.sz  25.sz  27.sz  29.sz  31.sz  33.sz  35.sz 
37.sz. (Hrsz. 12496)) 4242 Bercsényi u. 39 
(hrsz:12844/2( 4242 Hajdúhadház-Fényestelep 
Hrsz:16601/5 4242Hajdúadház, Béke u. 2. Hrsz. 
10005). 
A gazdálkodáshoz rendelkezésre álló vagyon értékét a 
számviteli nyilvántartások alapján elkészített és 
leltárral alátámasztott mindenkori éves mérleg 
tartalmazza. 

 
16.) Az intézmény vagyonkezelése: Az intézmény tevékenység ellátásnak tárgyi  
      feltételeként az Önkormányzat vagyonáról és  
      vagyongazdálkodás szabályairól szóló rendelet  
      szerint kell eljárni. 
 
Záradék: A Hajdúhadház Városi Önkormányzat Városgondnoksága alapító okiratát Hajdúhadház 
Városi Önkormányzat Képviselő testülete 257/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozatával 2010. október 
14-i  hatállyal hagyta jóvá. 
 
 
   Vincze András               Csáfordi Dénes 
 címzetes főjegyző      polgármester 
 
 
 

9.) Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat infrastrukturális 
fejlesztésével kapcsolatos előterjesztés megtárgyalása 

 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 (tájékoztató a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes felkérte aljegyző asszonyt, hogy röviden foglalja össze az ezzel kapcsolatos 
történéseket.  
 
Dr. Pataki Anita  megkérdezte, hogy a polgármester úr kérésére elkészített és minden képviselő 
részére megküldött írásos anyagot - ami kronológiai sorrendben tartalmazza a családsegítő 
szolgálat épületével kapcsolatos eseményeket - részletesen ismertesse, vagy elegendő, ha a 
beruházás felfüggesztésének körülményeit illetve az azután következő eseményeket mondja el, bár 
a tájékoztató ezt is tartalmazza. 
 
Kiss Sándor az egész ügy részletes ismertetést kérte, hogy az új képviselők is képbe kerüljenek. 
 
Dr. Pataki Anita  a kérésnek megfelelően részleteiben ismertette az ügyet az írásos tájékoztatóban 
foglaltak szerint. 
 
Csáfordi Dénes összefoglalva elmondta, lehetőség van a félbemaradt építkezés befejezésére, az 
előző testület szakértői vélemények alapján döntést is hozott, hogy „in-house” beszerzés keretében 
a városgondnoksággal végeztetik el ezt a munkát. A munkálatokat két részre kell választani, 
először a befejezetlen épületen az időjárás okozta károkat kell helyreállítani, amiknek a jelentős 
részét az „Út a munkába” program keretében közcélú dolgozókkal meg tudják csináltatni, így itt 
anyagigény fog felmerülni. A károk elhárítása után a pályázati támogatásból a már kifizetett 
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összegek levonása után megmaradó részből kellene a városgondnokságnak befejezni az épületet az 
eredeti terveknek megfelelően. Nagyon sürgető feladat az épület lefedése, amit úgy tudnak 
megcsinálni, ha a városgondnoksággal szerződést kötnek. Ha pedig tető alatt lesz az épület, 
nyugodtabban át tudják gondolni, hogy a városgondnokság folytassa és fejezze be a munkálatokat, 
vagy esetleg kiírnak egy új közbeszerzési eljárást, amire ősztől tavaszig lesz lehetőség, s a 
rendelkezésre álló alacsony pénzeszköz mellett is biztosan találnak olyan céget, aki fel tudja 
vállalni a befejezést. Addig a városgondnokság is látni fogja, hogy fel tudja-e vállalni a további 
munkákat, mert vannak feltételek, amik nem adottak ehhez, de dolgoznak rajta, hogy ezek 
rendelkezésre álljanak. Ha mégis új közbeszerzési eljárást írnak ki, az eredeti határidőig 2011. 
június 30-ig akkor is be lehet fejezni. A lényeg az, hogy minél hamarabb tető alá kerüljön az 
épület, hogy a falak, a födém ki tudjon száradni. Úgy gondolta, most ebben a témában nem is kell 
döntést hozniuk, csak tájékoztató jelleggel vették napirendre, hiszen van egy testületi döntés, ami a 
polgármestert és a városgondnokság vezetőjét feljogosítja szerződéskötésre, melyet követően 
megkezdhetik a munkát és utána dönthet a testület a továbbiakról, amihez Kádár Lajos a 
városgondnokság vezetője elvégzi számításait, elkészíti kimutatásait, amik még folyamatban 
vannak. A vezető elmondása szerint műszaki szempontból meg tudják oldani a problémát, a 
pénzügyi, elszámolási dolgokat kell végig gondolni, mert még sok nyitott kérdés van az ügyben.  
 
Borsi István megkérdezte, ha házon belül meg tudják oldani az építkezés befejezését, miért nem 
kezdték már el? 
 
Csáfordi Dénes rámutatott, ahhoz, hogy a városgondnokság elvégezhesse ezeket a munkálatokat 
és erre szerződést tudjanak kötni, módosítani kellett az alapító okiratot, amire a mai ülésen került 
sor.  
 
Bozsányi Ferenc már az előző testület döntésénél is tett észrevételt a személyi és technikai 
feltételeket illetően. A megvalósíthatóságról igazából a városgondnokság vezetője tud nyilatkozni, 
de neki vannak aggályai, mert vannak olyan szakipari munkák, amiket közcélúakkal nem lehet 
elvégeztetni, viszont alvállalkozónak sem lehet kiadni. Ezért talán inkább az új közbeszerzési 
eljárás felé hajlik, amire van elég idő.  
 
Csáfordi Dénes megerősítette, alvállalkozónak egyetlen munkafolyamat sem adható ki, tehát csak 
alkalmazottakkal végeztethetnek el mindent. Felkérte a városgondnokság vezetőjét, ismertesse az 
üggyel kapcsolatos meglátásait. 
 
Kádár Lajos elmondta, a városgondnokságnak nincs minden területre szakembere, de a 
közmunkaprogramosok között is vannak szakmunkások. Egyedül a gáztevékenységre kell 
valamilyen megoldást találni, mert az engedélyhez kötött. Látott ő is hiányosságokat amiket meg 
kell oldani, de úgy gondolta, ezeket le kell tudni kezelni ahhoz, hogy ne érje nagyobb kár az 
önkormányzatot. Igaz, hogy új közbeszerzésre van idő, de a maga részéről nem kockáztatná meg, 
mert újra előfordulhatnak hibák. Tájékoztatása szerint a 8,5 milliós összegből az épületet ért kár 
értéke kb. 4-4,5 millió forint, amit nem tudnak megoldani, még ha a többi részt közmunkásokkal 
vagy saját beruházásban meg is tudnak csinálni. A teljes és végleges költségvetésre még nem 
tudott nyilatkozni és arra sem, hogy a támogatásból az eddigi kifizetéseket levonva megmaradó kb. 
24 millió mennyire elegendő lesz-e, vagy esetleg ki kell egészíteni. Az indulás biztosan beruházás 
igényes lesz, hiszen munkavédelmi felszereléseket, munkaruhát kell biztosítani, gépeket kell 
beszerezni a városgondnokság részére, viszont ezek későbbi beruházásoknál, karbantartásoknál is 
használhatók lesznek.  
 
Csonka István megkérdezte, hogy a tájékoztatóban november 15-én 13 órakor jelzett egyeztetés 
zártkörű lesz, vagy a képviselők is részt vehetnek rajta, mert ha lehetséges ő szeretni ott lenni. 
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Csáfordi Dénes elmondta, nagy valószínűséggel 15-én nem lesz egyeztetés, ugyanis az Universal 
Bau az elnapolását kérte, de ha lesz új időpont, jelezni fogja mindenki felé, mert az érdeklődő 
képviselők természetesen részt vehetnek. 
 
Rostás Zsigmond emlékezete szerint a korábbi testület 2,8 millió forintot már biztosított a 
tetőszerkezet azonnali rendbehozatalára, az épület állagának megóvása érdekében. Ezzel mi 
történt? Megkérdezte továbbá, hogy ha a városgondnokság átveszi az építkezést, az eddigi 
kivitelező, bonyolító, műszaki ellenőr kilép a történetből? Hiszen már történtek kifizetések. 
Egyébként pedig az épület hasznosítását teljesen átgondolatlannak tartotta, mert az az épület 
mindennek jó, csak családsegítő szolgálatnak nem, ezért meg kellene fontolni, hogy a jövőben mi 
legyen a sorsa. Elfogadhatatlan, hogy egy pályázat miatt tönkretettek egy teljesen jó épületet.  
A maga részéről már a kezdetektől kérte, hogy ilyen esetekben állapítsák meg kik a felelősök, de 
erre a kérdésre soha nem kapnak konkrét választ. 
 
Csáfordi Dénes hangsúlyozta, hogy az előző képviselő-testület döntése alapján jutottak el idáig, s 
Rostás Zsigmondnak mint korábbi képviselőnek rálátásának kell lennie erre az ügyre. Olyan 
kérdések kerültek most elő, amiknek az akkori döntés meghozatalánál tisztázottnak kellett lenni. 
Átadta a szót dr. Pataki Anitának.  
 
Dr. Pataki Anita  tájékoztatása szerint az említett határozat csak hirdetmény nélküli tárgyalásos 
eljárás esetén lett volna végrehajtható, mert a közbeszerzési szabályok szerint ha egy megindított 
beruházás esetén bármilyen plusz munka merül fel, a megrendelő azt is csak közbeszerzési 
eljárással rendelheti meg. A hirdetmény nélküli tárgyalásos eljárást végül nem tudták lefolytatni, 
mert akivel tárgyalni lehetett volna, a szerződéstervezet pontjait nem tudta elfogadni. Utána pedig 
már nem is volt rá idő, mert folyamatban volt az elállás. Tehát ez a határozat nem került 
végrehajtásra és hatályon kívül is kellett helyezni. 
 
Csáfordi Dénes megadta a szót a műszaki ellenőrzést végző cég képviselőjének, Komor 
Sándornak.  
 
Komor Sándor a következőkre hívta fel a figyelmet, melyek előzetes tisztázása mellett célszerű a 
döntést meghozni. A tetőszerkezet statikai megerősítését kellett elvégezni, ami nem fejeződött be. 
Ha ezt a munkafázist nem az Universal Bau fejezi be, hanem a városgondnokság, a saját 
munkavégzéssel egyidejűleg átvállalják az erre vonatkozó garanciális kérdéseket is. Az „in house” 
beszerzés keretében végzett beruházás elszámolásánál a műszaki ellenőrzésnek teljesítésigazolást 
akkor áll módjába kiadni, ha vannak munkanaplók, munkaórákat, szakembereket, gépnaplókat 
lehet igazolni, de gépnaplót nem tudnak úgy igazolni, ha nincsenek gépek. A Kádár Lajos által 
jelzett gázszerelésen túlmenően felvetette még, hogy automata tűzjelző berendezés is épülni fog, 
amihez műszerészek kellenek, tehát végig kellene tekinteni azokat a munkanemeket, 
szakembereket, akiknek a közvetlen jelenléte szükséges ahhoz, hogy egy házilagos kivitelezést el 
lehessen számolni. Javasolta, hogy ezeket a dolgokat a döntés előtt tisztázzák. 
 
Csáfordi Dénes rámutatott, hogy a döntés már megszületett az előző testület utolsó ülésén, tehát 
ha a testület ezt most felül kívánja bírálni, kérte jelezzék ezt a szándékot, de meglátása szerint az 
épületet sürgősen tető alá kell hozni, s ez a folyamat a meghozott döntés alapján elindítható. Amíg 
a tető elkészül, gondolkodhatnak a befejezés módján.  
 
Baloghné Kiss Judit a Komor Sándor által elmondottak alapján úgy gondolta, hogy a 
városgondnoksági kivitelezés esetén gondjai lesznek a pályázati elszámolással, mert a 
rendelkezésre álló keret gépekre, eszközökre nem lesz elegendő, tehát ezeket az önkormányzatnak 
saját forrásból kellene biztosítani. Felvetett egy új verziót, amiről igazából nem tudta, hogy 
kivitelezhető-e: kárelhárítás céljából közcélú munkavégzéssel csak a tető anyagköltségére 
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biztosítana az önkormányzat fedezetet saját erőből (ami tudomása szerint 2,5-3 millió forintból 
megoldható), és ez nem lenne része a projektnek, a többi kivitelezést pedig közbeszereztetnék.  
 
Fekete György megkérdezte Komor Sándortól, hogy az elszámolás alapját képezheti-e ha gépeket 
bérelnek, vagy meg kell vásárolni azokat.? 
 
Komor Sándor elmondta, gépbeszerzést nem lehet elszámolni, csak a gépek használatából eredő 
órákat. 
 
Csonka István információi szerint a közbeszerzési törvény lehetőséget ad arra, hogy szerződést 
kössön a városgondnokság olyan egységgel, aki gépet ad bérbe, s az elszámolásnál az erre 
vonatkozó szerződéseket be kell mutatni. 
 
Vargáné Sőrés Ilona Rostás Zsigmond felvetésére reagálva elmondta, 2008. májusában születetett 
döntés arra vonatkozóan, hogy ezt az épületet az akkori képviselő-testület az oktatásból kivonja és 
kistérségi családsegítő központként önerőként adja be. Ezt a döntést Kiss Sándor akkori 
alpolgármester ellenezte, ő pedig egy agyműtéten esett át, tehát ők nem szavazták meg ezt a 
döntést. 
 
Csáfordi Dénes megkérdezte jegyző urat, milyen lehetőség van arra, hogy ezt a témát egy újabb 
rendkívüli ülésen megtárgyalják, s addig szakmai (műszaki, pénzügyi, stb.) kimutatásokat, 
javaslatokat kapjanak, ami alapján döntést hozhatnak, hogy milyen formában folytatódjon az 
építkezés. A Baloghné Kiss Judit által felvetett lehetőségen is el kell gondolkodni, s amikor tető 
alatt lesz az épület és nem nehezedik rájuk egy időhöz kapcsolódó döntési kényszer, átgondoltan 
hozhatnak megalapozott döntést, ami hosszú távon biztosítani fogja az épület teljes befejezését.  
 
Kiss Sándor egyetértett az állagmegóvás azonnali elvégzésével, mert egy önkormányzat részéről 
bűncselekmény, ha nem óvja meg a város vagyonát. Megkérdezte, mennyi a kártérítési igénye az 
Universal Bau Kft-nek, aki tudomása szerint elmaradt haszon címén lassan többet követel, mint 
maga a beruházás. Véleménye szerint ezt a részt is gyorsan le kellene zárni, hogy ne duzzadjon 
tovább az összeg. 
 
Csáfordi Dénes rámutatott, ebben a témában lett volna a 15-ére egyeztetett, de közben elnapolt 
egyeztetés, amire legkésőbb a következő hét elején sort szeretnének keríteni ügyvédek 
jelenlétében. Véleménye szerint mindenképpen a peren kívüli megegyezésre kellene törekedni, de 
jelen pillanatban fontosabb, hogy az épület minél hamarabb tető alá kerüljön. Megkérdezte, hogy a 
hivatal és a városgondnokság össze tudja-e állítani a döntéshez szükséges anyagokat úgy, hogy 19-
én rendkívüli ülésen tárgyalni tudják? 
 
Vincze András szerint a döntést nem szabad elkapkodni, túl közelinek tartotta a 19-ei időpontot. 
Sajnos az egész ügy már a pályázattól kezdve nagyon lassan haladt, s azért tartanak még mindig itt, 
mert a kialakult helyzettel kapcsolatban az érintett hatóságok véleményét ki kellett kérni, ami 
nagyon elhúzódott, s az időjárás sem fogadta kegyeibe a beruházást. Fontos az ügyvédekkel való 
egyeztetés is a kártérítés miatt, de a további lépéseket is át kell beszélni. Ahogy felvetésre került, a 
testület egyszer már biztosította a tető befejezéséhez a fedezetet, de nem került rá sor az elhangzott 
okok miatt. Ha a tetőt saját erőből csináltatják meg, ez a rész ki fog esni a támogatásból, nem 
számolhatják el, tehát új pályázat esetén ennyivel kevesebb pénz fog rendelkezésre állni, az árak 
pedig folyamatosan emelkednek. Így ha új közbeszerzés mellett döntenek, nem biztos, hogy 
eredményes lesz az első forduló, hogy ennyi pénzért bevállalja valaki a kivitelezés befejezését. Ha 
nem, újra ki kell írni a pályázatot, de a 2011. június 30-ai befejezési határidő köti az 
önkormányzatot. Ezek miatt gondolkodott abban az előző testület, hogy ha házon belül meg tudják 
csinálni, azzal sok mindent meg lehet spórolni. Ez viszont nem feltétlenül jelenti azt, hogy nem 
kell kiegészíteni az összeget. Az eleve egyértelmű volt, hogy az Universal Bau felé fizetni kell az 
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önkormányzatnak a kiesett időszakért, csak az összeg volt vitatott. Rostás Zsigmond kérdezte, ki 
ezért a felelős? Többször is elmondták már, hogy a bonyolító szerződésben vállalta a felelősséget a 
képviselő-testületnek adott javaslatáért, ami alapján annak idején döntést hoztak. Ez egy későbbi 
kérdés. Javasolta, hogy a beruházással kapcsolatos tájékoztatót vegye tudomásul a képviselő-
testület és kezdjék el újra az egyeztetéseket arra vonatkozóan, hogy az itt felvetett dolgok 
mennyiben fogják előre vinni az ügyet. Az is kérdés, hogy a műszaki felmérés, a költségvetés 
mikorra készül el, mert ennek függvényében tudnak tárgyalni a VÁTI-val is. 
 
Kádár Lajos a költségvetés összeállítását kb. a 25-ei hét elejére ígérte. 
 
Bozsányi Ferenc elmondta, ő részese volt az előző képviselő-testület döntésének, s azzal egyet 
értett, hogy a családsegítőt ki kell költöztetni a jelenlegi helyéről, de nem feltétlenül ragaszkodott a 
Szabó G. úti épület átalakításához, ahhoz pedig végképp nem, hogy egy bölcsőde is oda legyen 
építve. A korábbi testület egyébként alaposan körbejárta a témát, mielőtt a saját kivitelezés mellett 
döntött. Úgy gondolta, ha az előző testület hibát követett is el, folytatni kell ezt a munkát, csak 
jobban. Örült annak, hogy Kádár Lajos megerősítette, nem lesz akadálya a városgondnoksági 
munkavégzésnek, mert ennek tükrében lehet folytatni a tárgyalást. Aligha lesz ugyanis olyan 
kivitelező, aki ennyi pénzért el fogja vállalni, tehát biztosan ki kell egészíteni az összeget, de ha 
gépbeszerzésre lesz szükség, azt később is hasznosítani tudják. 
 
Csáfordi Dénes zárszóként hozzátette, a hivatal részéről igyekeznek a döntéshez szükséges 
anyagokat minél hamarabb összeállítani, s ezt követően rendkívüli ülést fog összehívni. Szavazásra 
bocsátotta a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat infrastrukturális fejlesztésével kapcsolatos 
tájékoztató tudomásulvételét, melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
(tárgykód: C8) 
 

258/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete tudomásul 
vette a Mikrotérségi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 
infrastruktúrális fejlesztése c. projektről szóló tájékoztatót. 

 
 

10.)„Iránytű” – Komplex integrációs programhoz való 
csatlakozás megtárgyalása a mélyszegénységben élők 
felzárkóztatásáért 
Előadó: Vincze András címzetes főjegyző,  
              Kovács Tamás hat.ir.vez.h. 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes felkérte Brutóczki Csabát, adjon rövid tájékoztatást a programról, aminek a 
megpályázásához az önkormányzat hozzájárulása szükséges. 
 
Brutóczki Csaba kistérségi koordinátor tájékoztatása szerint a debreceni székhelyű „Úton” 
Ifjúsági Kulturális Egyesület főpályázóként szeretne pályázni a fenti programra, aminek a lényege 
a mélyszegénységben élők felzárkóztatása és integrálása a társadalomba illetve a munkaerőpiacra 
való visszajuttatásuk. Ennek keretében egy humán és egy szociális felzárkóztató programot és 
különböző képzéseket kell megvalósítani. A projekt minimálisan 60, maximálisan pedig 180 millió 
forint lehet 100 %-os támogatás mellett. Ez a pályázat a felső határt kívánja megcélozni.  
A benyújtás feltétele legalább öt település bevonása. Ehhez elsősorban Hajdúhadházat mint 
kistérségi székhelytelepülést keresték meg, ugyanis a program székhelyét ide szeretnék tenni, ami 
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azt jelentené, hogy a pályázati támogatás nagyobb részét idehoznák. Ez eszköz- vagy 
infrastrukturális fejlesztésben nyilvánulna meg. A hajdúhadházi kistérségből még Nyírábrány, 
valamint a Nyírbátori kistérségből Encsencs, Piricse és Nyírbéltek települések fognak csatlakozni. 
Pozitívumként említette, hogy a civilszervezet semmilyen anyagi támogatást sem kér a 
pályázathoz, valamint a humán erőforrást is ők biztosítják a program végigviteléhez. A pályázat 
benyújtásához tehát egy támogató nyilatkozat szükséges és felhatalmazás a polgármester részére, 
hogy a partnerségi együttműködési nyilatkozatot aláírja. 
 
Csáfordi Dénes szerint mivel nincs önrésze a pályázatnak, ezzel csak nyerhetnek. 
 
Rostás Zsigmond véleménye szerint az ilyen pályázatok (az Ugródeszka pályázathoz hasonlóan) 
csak tünetkezelésre jók, a mélyszegénységben élők helyzetét ugyanis egyedül az oktatás és a 
munkahelyteremtés, a rendszeres foglalkoztatás oldhatja meg. Ettől függetlenül ki kell használni 
minden pályázati lehetőséget, amivel pénzt hozhatnak a városba. 
 
Vargáné Sőrés Ilona megkérdezte, hogy az előterjesztésben feltüntetett ECDL-képzés 
megvalósításába bevonható-e a hajdúhadházi középiskola? 
 
Brutóczki Csaba konkrét választ nem tudott adni, de igény esetén a részletesebb tájékozódás 
érdekében még meghívhatják a civilszervezetet, hiszen a pályázat beadási határideje október 31.  
 
Csáfordi Dénes megköszönte a tájékoztatást és szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, 
melyet 
 
a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 
(tárgykód: A15) 
 

259/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 
Hajdúhadház Városi  Önkormányzat Képviselő-testülete 
megtárgyalta a TÁMOP 5.1.3.-09/02 pályázati kiírás keretein belül 
benyújtásra kerülő IRÁNYT Ű” – Komplex integrációs program a 
mélyszegénységben élők felzárkóztatásáért című projekthez való 
csatlakozás lehetőségét és úgy határozott, hogy a projekt benyújtását 
támogatja. 
 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a partnerségi együttműködési 
megállapodást írja alá. 
 
Határidő. 2010. október 20. 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester 
 

 
 
 
11.)Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő- 
 testületének 226/2010.(IX.29.)HÖ. sz. határozat  
 (óvodapályázat tervkészítés) fedezetbiztosítás 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes – mivel kérdés, észrevétel nem volt – szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, 
melyet  
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a képviselő-testület 11 igen szavazat mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 
(tárgykód: Z1) 
 

260/2010.(X.14.)HÖ. sz. határozat 
 

Hajdúhadház Városi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta a Hajdúhadház 
Városi Önkormányzat képviselő-testületének 226/2010.(IX.29.)HÖ. sz. 
határozatának fedezet biztosítását és az alábbiak szerint döntött: 
 

A 226/2010.(IX.29.)HÖ. sz határozat az alábbiakkal egészül ki:  
 

A képviselő–testület az Óvoda pályázat tervkészítéséhez szükséges fedezetet az 
alábbiak szerint biztosítja: 
A Polgármesteri hivatal 2010. évi beruházási előirányzatából a 3. sorszámon 
szereplő „Rendezési szabályozási terv” beruházási cél sorról 900 eFt előirányzatot, 
míg a 6. sorszám alatt szereplő „Tervkészítések” szabad előirányzatából 3.000 eFt 
előirányzatot biztosít. 
 

Az előirányzatok átcsoportosítását a költségvetési rendeleten át kell vezetni. 
 

A kiegészített határozatok többi része változatlan marad. 
 

Határid ő: 2010. október 31. 
Felelős:    Csáfordi Dénes polgármester  

 
 

12.)Tájékoztatás játszótér építéshez területbiztosításra  
 vonatkozó megkeresésről 
 Előadó: Csáfordi Dénes polgármester 
 (előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes tájékoztatta a képviselő-testületet a KIKSZ Közlekedésfejlesztési Zrt. 
megkereséséről, aki egy játszótér létesítéséhez kérne 25x25 m-es területet a belvárosban, de 
nyitottak egy nagyobb játszótér telepítésére is. Típustervvel rendelkeznek, amit az adott területhez 
igazítanak. A létesítmény kerítéssel körbekerített, zárható. Ehhez az önkormányzatnak csak a 
területet kell biztosítani, illetve utána a telepített játszótér állagmegóvását és üzemeltetését kell 
biztosítaniuk. 15-éig kell jelezni az együttműködési szándékot, a területről küldött vázrajz alapján 
előkészítik a tervdokumentációt, s ezt követően kerül az ügy döntési fázisba. Elmondta továbbá, 
hogy ismét bejelentkezett a TESCO, akinek belvárosi területigénye lenne. A korábbi tárgyalásokról 
nem tud, a mostaniakról tájékoztatni fogja a testületet, vagy ha a képviselők közül jelen szeretne 
lenni ezen a megbeszélésen, szívesen látja.  
Megköszönte a részvételt, az ülést bezárta. 
 
 

k.m.f. 
 

 
 
            Vincze András        Csáfordi Dénes 
         címzetes főjegyző          polgármester 
 
 
 

Asztalos Péter 
jkv-hitelesítő 


